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Protokół nr LIV/2022 

LIV Sesja w dniu 28 kwietnia 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 28 kwietnia 2022 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 16:12 tego 

samego dnia. 

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 21 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1  

do protokołu. 

 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

• Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka 

• Z-ca Burmistrza - Maciej Wróbel 

• Skarbnik Miasta –Kamila Wybraniec 

• Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

• Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie – Grzegorz Prokop 

• Starszy Cechu Rzemiosł w Kętrzynie – Czesław Chylak 

• Przewodniczący Kętrzyńskiej Rady Biznesu – Jarosław Sachryń 

• Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

• Kierownicy Jednostek Organizacyjnych  

• Prezesi Miejskich Spółek Komunalnych 

• Mieszkańcy 

 

Ad. pkt 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Duczek otworzył obrady LIV sesji Rady Miejskiej  

w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art.20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. Przewodniczący powitał 

zebranych. Poformował, że w związku z tym, że część radnych zbojkotowała pracę na tabletach, 

głosowanie będzie odbywało się poprzez imienne wyczytywanie radnych. Osoby posiadające ze sobą 

tablety zgłaszają się do wypowiedzi przez tablety, pozostali radni w celu zabrania głosu w dyskusji  

i bycia słyszalnymi dla mieszkańców, zobowiązani są podejść do mównicy.  Obsługę prawną 

zapewnia Mecenas Agnieszka Jakubowska,  a protokólantem jest Irena  Małachowska. 

Ad. pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

Nie zgłoszono poprawek do porządku obrad i Przewodniczący przeszedł do realizacji poniższego 

porządku obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Ocena zatrudnienia na lokalnym rynku pracy oraz wspierania przedsiębiorczości za 2021r. 

4. Ocena funkcjonowania spółek komunalnych za 2021 r. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1 przyjęcia przez Gminę Miejską Kętrzyn do wykonania w roku 2022 zadania z zakresu 

administracji rządowej, dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

5.2 przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata  

2022-2025 z perspektywą do roku 2029”. 

5.3 wyrażenia zgody na wykorzystanie przez Ochotniczą Straż Pożarną w Kętrzynie herbu miasta w 

pieczęci okrągłej, wykonanej i stosowanej zgodnie z Uchwałą 18/IV/2003 Zarządu Głównego 

Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 23 października 2003r. 
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5.4 zakresu  pomocy zapewnianej obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie 

tego państwa. 

5.5 utworzenia Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego - Kętrzyńskiego Domu Wsparcia oraz 

uchwalenia Statutu. 

5.6 zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta Kętrzyn  w sprawie Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu Miasta Kętrzyn na rok 2023 oraz wymagań, jakie powinien 

spełniać projekt budżetu obywatelskiego. 

5.7 zmiany uchwały Nr XLVIII/360/2021 z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2022-2033.  

5.8 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2022. 

5.9 rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. Górnej w Kętrzynie dotyczącej budowy drogi miejskiej  

na ul. Górnej. 

5.10 złożenia  do Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie wyjaśnień 

dotyczących postępowania nadzorczego w odniesieniu do uchwały nr L/383/2022 Rady 

Miejskiej w Kętrzynie z dnia 24 lutego 2022r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Kętrzynie oraz ustalenia jej składu osobowego. 

5.11 odwołania  radnego Krystiana Aleksandra Abramowicza  ze składu Komisji Gospodarki 

Komunalnej Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

5.12 zmiany uchwały nr II/15/2018 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia  3 grudnia 2018 r.  

w sprawie powołania  Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

5.13 przekazania skargi według właściwości. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej  

w Kętrzynie oraz prac między sesjami. 

7. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

8. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

11. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

12. Przyjęcie protokołu z LII  sesji Rady Miejskiej z dnia 31 marca 2022r. 

13. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Miejskiej z dnia 5 kwietnia 2022r. 

14. Zamknięcie LIV sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

 

Ad. pkt 3. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie  Grzegorz Prokop przedstawił i omówił prezentację 

mającą na celu ocenę zatrudnienia na lokalnym rynku pracy oraz wspierania przedsiębiorczości za rok 

2021 – zał. nr 2 do protokołu. 

Starszy Cechu Rzemiosł w Kętrzynie Czesław Chylak przekazał informację dotyczącą rzemieślników 

działających na kętrzyńskim rynku pracy. Zwrócił uwagę na mała ilość kandydatów chętnych do pracy 

w rzemiośle.  

Przewodniczący Kętrzyńskiej Rady Biznesu  Jarosław Sachryń również omówił sytuacje na lokalnym 

rynku pracy. W dyskusji udział wzięli radni: Zofia Waszkiewicz, Czesław Ćwik, Zbigniew Nowak. 

Całość dyskusji dostępna na stronie BIP Urzędu Miasta Kętrzyn.  

https://esesja.tv/transmisja/26278/liv-sesja-rady-miejskiej-w-dniu-czwartek-28-kwietnia-2022.htm 

 

Ad. pkt 4. 
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W tej części posiedzenia rada dokonała oceny funkcjonowania miejskich spółek komunalnych  

za 2021 r. Radny Zbigniew Nowak zgłosił apel, aby zarząd KTBS monitorował na bieżąco koszty. 

Zwrócił uwagę na funkcjonowanie rad nadzorczych spółek – duża różnica w ilości posiedzeń, wysokie 

wynagrodzenia członków rad nadzorczych. Wszyscy członkowie rad biorą takie samo wynagrodzenie 

niezależnie od ilości posiedzeń. Zawnioskował, aby Burmistrz Miasta uwzględnił w nominacjach na 

członków rad nadzorczych mieszkańców naszego miasta. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka stwierdził, że po wynikach spółek widać, że Rady nadzorcze 

funkcjonują dobrze, natomiast ilość posiedzeń nie ma wpływu na wynik finansowy spółek.  

Zdaniem Radnego Zbigniewa Nowaka na wynik finansowy „Komunalnika” miała wpływ sprzedaż 

nieruchomości. Poinformował również, że skierował wniosek do Burmistrza Miasta w sprawie 

przeprowadzenia audytu członków rad nadzorczych i nie otrzymał do tej pory odpowiedzi w tej 

sprawie. Innych uwag nie wniesiono. 

 

Ad. pkt 5. 
 Podjęcie uchwał w prawach: 

5.1 
Rada w głosowaniu imiennym jednogłośnie (21 głosów „za”) podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
przez Gminę Miejską Kętrzyn do wykonania w roku 2022 zadania z zakresu administracji 
rządowej, dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. Przewodniczący 
poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. Uwag 
nie wniesiono. Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 3 do 
protokołu. 

5.2 
Rada w głosowaniu imiennym jednogłośnie (21 głosów „za”) podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2022-2025 z perspektywą 
do roku 2029”. Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 
przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego 
głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

5.3 
Rada w głosowaniu imiennym jednogłośnie (21 głosów „za”) podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na wykorzystanie przez Ochotniczą Straż Pożarną w Kętrzynie herbu miasta w pieczęci 
okrągłej, wykonanej i stosowanej zgodnie z Uchwałą 18/IV/2003 Zarządu Głównego 
Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 23 października 2003r.  
Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt 
uchwały. Uwag nie wniesiono. Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi 
zał. nr 5 do protokołu. 

 
5.4 

Rada w głosowaniu imiennym jednogłośnie (21 głosów „za”) podjęła uchwałę w sprawie zakresu  
pomocy zapewnianej obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego 
państwa. Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 
przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego 
głosowania stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 
5.5 

Rada w głosowaniu imiennym: 20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „ wstrzymujący się”– 
podjęła uchwałę w sprawie utworzenia Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego - Kętrzyńskiego 
Domu Wsparcia oraz uchwalenia Statutu. Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady 
pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Uchwała wraz z 
raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 7 do protokołu. 
 

5.6 
Rada w głosowaniu imiennym jednogłośnie (21 głosów „za”) podjęła uchwałę w sprawie 5.6 zasad 
i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Miasta Kętrzyn  w sprawie Budżetu 
Obywatelskiego jako części budżetu Miasta Kętrzyn na rok 2023 oraz wymagań, jakie powinien 
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spełniać projekt budżetu obywatelskiego. Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady 
pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Uchwała wraz z 
raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 
5.7  

Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec omówiła przedmiotowy projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt 
uchwały. Rada w głosowaniu imiennym: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 8 głosów  
„wstrzymujących się” – podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/360/2021 z dnia 
30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Kętrzyn na lata 2022-2033. 
Uchwała wraz raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

5.8 
Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 
Kętrzyn na 2022 rok wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący  rady odczytał opinie komisji stałych: 
Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia…RM    - opiniuje pozytywnie  
Komisja Gospodarki Komunalnej RM    - opiniuje pozytywnie wraz z autopoprawką. 
Komisja Rozwoju  Gosp. i Finansów RM - opiniuje pozytywnie wraz z autopoprawką. 
Rada w głosowaniu imiennym: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 8 głosów „ wstrzymujących 
się”– przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały.  
Następnie  rada w głosowaniu imiennym: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 8 głosów  
„ wstrzymujących się” –  podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta  Kętrzyn  
na rok 2022.  
Projekt uchwały wraz z autopoprawką i raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 10 
do protokołu. 

5.9 
Rada w głosowaniu imiennym jednogłośnie (21 głosów „za”) podjęła uchwałę w sprawie 
rozpatrzenia petycji mieszkańców ul. Górnej w Kętrzynie dotyczącej budowy drogi miejskiej na 
ul. Górnej. Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady oraz Burmistrz Miasta  pozytywnie 
zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. Uchwała wraz z raportem  
z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

5.10 
Rada w głosowaniu imiennym jednogłośnie (21 głosów „za”) podjęła uchwałę w sprawie złożenia  
do Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie wyjaśnień dotyczących 
postępowania nadzorczego w odniesieniu do uchwały nr L/383/2022 Rady Miejskiej w Kętrzynie 
z dnia 24 lutego 2022r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie 
oraz ustalenia jej składu osobowego. Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady oraz 
Burmistrz Miasta  pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. Radny Zbigniew Nowak 
poinformował, że wraz z 3 innymi radny przesłał 13 kwietnia stosowne pismo do Wojewody,  
w którym odniesiono się do kwestii rozwiązania komisji rewizyjnej i powołania komisji w nowym 
składzie. Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

5.11 
Rada w głosowaniu imiennym: 10 głosów „za”, 10 głosów „przeciw”, 1 głos „ wstrzymujący się”– nie 
podjęła uchwały w sprawie odwołania  radnego Krystiana Aleksandra Abramowicza  ze składu 
Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Kętrzynie. Przewodniczący odczytał opinie 
komisji stałych rady: 
Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia...RM    - opiniuje pozytywnie  
Komisja Gospodarki Komunalnej  RM     -  nie wyraziła opinii, głosowanie nie dało rozstrzygnięcia  
Komisja Rozwoju  Gosp. i Finansów RM - opiniuje pozytywnie 
Radna Marzena Gajek stwierdziła, że nie widzi przeciwskazań, aby Wiceprzewodniczący Krystian 
Abramowicz był członkiem dwóch komisji. Jako członek komisji komunalnej wniósł sporo do tej 
komisji i nadal powinien w niej pracować. Poprzedni Wiceprzewodniczący rady nie unikali pracy  
w dodatkowych komisjach. 
Projekt uchwały wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

5.12 
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Przewodniczący zgłosił wniosek o wykreślenie powyższego punktu z porządku obrad, w związku  
z nie podjęciem uchwały  w sprawie odwołania  radnego Krystiana Aleksandra Abramowicza  ze 
składu Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Kętrzynie. 
Rada w głosowaniu imiennym: 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 10 głosów  „ wstrzymujący się”– 
przyjęła wniosek. W związku z tym przedmiotowy punkt zdjęto z porządku obrad. 
Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

5.13 
Rada w głosowaniu imiennym jednogłośnie (21 głosów „za”) podjęła uchwałę w sprawie 
przekazania skargi według właściwości. Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady oraz 
Burmistrz Miasta  pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono. 
Uchwała wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

Ad. pkt 6. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie oraz prac 

między sesjami  - stanowi zał. nr  16 do protokołu. 

Ponadto Burmistrz przekazał  informację, że Zastępca Maciej Wróbel odbył szereg spotkań z kadrą 

Szkół Podstawowych i wstępnie zatwierdzono arkusze organizacyjne.  Składany jest wniosek  

na wyposażenie szkół w sprzęt i pomoce dydaktyczne na utworzenie specjalistycznych sal. 

Ad. pkt 7. 

Radny Zbigniew Nowak zwrócił się z zapytaniem, czy jeżeli przetargi związane z Budżetem 

Obywatelskim: Tężnia, Plac Zabaw przy SP3 nie dadzą rozstrzygnięcia, czy Burmistrz zamierza 

zrealizować inne zadania następne w kolejności. 

Radny Rafał Rypina zwrócił się z zapytaniem, co było przedmiotem spotkania w dniu 15.04.22r.  

z Burmistrzem Lidzbarka Warmińskiego. 

Ad. pkt 8 

Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi radnemu Zbigniewowi Nowakowi, ze nierozstrzygnięte 

przetargi zostaną ogłoszone jeszcze raz. 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel poinformował, że spotkanie z Burmistrzem Miasta Lidzbarka 

Warmińskiego dotyczyło działania związanego z powrotem na rynek pracy matek dzieci do lat 3. 

Partnerstwo dawało większą liczbę punktów przy rozpatrywaniu wniosku. Ostatecznie wycofano się z 

tego. 

Ad. pkt 9. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny  Tomasz Komorowski zwrócił się z zapytaniem, dlaczego Burmistrz Miasta lub osoba do tego 

wyznaczona nie udziela odpowiedzi na zadawane przez niego zapytania. 

Ad. pkt 10 
Przewodniczący rady odczytał odpowiedź na interpelacje radnych: Alicji Białej i Tomasza 
Komorowskiego. 

Ad. pkt 11. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Radny Zbigniew Nowak zwrócił uwagę na brak sprawozdania  komisji rewizyjne z prac 

zrealizowanych w 2021 roku. 

Ponadto zgłosił wniosek o zamieszczanie linku do materiałów sesyjnych przy informacji o terminie 

sesji umieszczanej na stronie internetowej miasta. 

W związku z informacją na portalu  „info 24 Kętrzyn” zwrócił się z zapytaniem, czy prawdą jest, że 

dyrektor MOSiR otrzymał wypowiedzenie. 

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel udzielił odpowiedzi, że dyrektor nie złożył rezygnacji i nie otrzymał 

wypowiedzenia. 

Radny Czesław Ćwik zgłosił wniosek o sprawdzenie działania parkomatu znajdującego się przy 

Ratuszu. Działa bardzo wolno, długo trwa pobranie biletu. 

Mieszkaniec miasta zgłosił następujące wnioski i zapytania: 

1. W którym schronie mieszkańcy miasta Kętrzyn mogliby się schronić w sytuacji napaści Rosji 

na Polskę? Czy takie schrony miasto posiada? 
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2. Czy Burmistrz Miasta na powyższy wniosek, mógłby zorganizować przeszkolenie 

mieszkańców w zakresie obsługi i użycia broni palnej. 

3. O sukcesywne naprawy ścieżek na cmentarzu miejskim w Kętrzynie. 

4. Na jakim etapie realizacji jest złożony wniosek dotyczący programu wyszukiwania grobów na 

cmentarzu komunalnym? 

5. Czy Burmistrz mógłby w sprawie składanych przez niego wniosków odpowiadać jemu, a nie 

Przewodniczącemu Rady Miasta, który nie jest adresatem jego wniosków?  

Przewodniczący rady odczytał pismo: 

- Uniwersytetu Trzeciego Wieku z dnia 4.03.22r. w sprawie sfinansowania strojów dla chóru „Wrzos”.  

- Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dnia 13.04.22r. w sprawie przesunięcia terminu przekazania 

dokumentów.  

 
Protokół z LII sesji Rady Miejskiej z dnia 31 marca  2022 r., został przyjęty w głosowaniu 
imiennym: 20 głosami „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 0 głosów „przeciw”. Raport   
z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad. pkt 15. 
Protokół z LIII sesji Rady Miejskiej z dnia 5 kwietnia 2022 r., został przyjęty w głosowaniu 
imiennym:  
20 głosami „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 0 głosów „przeciw”. Raport  z przeprowadzonego 
głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad. pkt 16. 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej  Dariusz Duczek zamknął LIV 

sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

 

Pełny przebieg obrad LIV Sesji RM został zapisany w formie elektronicznej i jest dostępny na stronie BIP Urzędu 

Miasta Kętrzyn.  

https://esesja.tv/transmisja/26278/liv-sesja-rady-miejskiej-w-dniu-czwartek-28-kwietnia-2022.htm 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Protokołowała: Irena Małachowska (-) 

 

 
Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 
Dariusz Duczek (-) 

 
 
 
 
  
 
 
 
 

 

 

 


